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ساختارفعلیدانشکدههاازترمآیندهتغییرپیدامیکند
نشست تخصصی بررسی تاسیس دانشکدگان و رشته های مرتبط در دانشگاه آزاد استان خراسان رضوی با حضور محمد 
ی دانشگاه آزاد، محسن مرادی رئیس دانشگاه آزاد استان خراسان رضوی،  کبری معاون علوم، مهندسی و کشاورز علی ا
کبری در این جلسه با اشاره  مدیران کل، روسای واحدها و معاونان پژوهشی و آموزشی در واحد مشهد برگزار شد. علی ا
ی رشته های دانشگاهی همواره  ی و موضوع محور به روند تاســـیس دانشـــکدگان دانشـــگاه آزاد اظهار کرد: »هدفمند ساز
ی  ی افزود: »یکی از راه های پیاده ســـاز کید دکتر طهرانچی بوده که از چند طریق قابل اجراســـت.« و از مقوله های مورد تا
دانشکدگان موضوعی اجرای برنامه علمی است که دانشگاه آزاد توانسته جایگاه خوبی در این رابطه در کشور کسب کند.« 
کبری خاطرنشـــان کرد: »ســـاختار فعلی دانشـــکده ها از ترم آینده تغییر پیدا می کند و دیگر دانشکده ای با عناوین  علی ا
و وظایـــف فعلـــی نخواهیم داشـــت. عنوان هر دانشـــکده درحقیقت یـــک موضوع منتخب بر مبنـــای چالش های بزرگ 
ی دانشـــگاه آزاد با بیان اینکه هفت موضوع اساسی برای تاسیس  کشـــور خواهد بود.« معاون علوم، مهندســـی و کشـــاورز
ی، غذا و فراسودمندها، دانشکدگان معدن،  دانشکدگان این معاونت انتخاب شده، تصریح کرد: »دانشکدگان کشاورز
ی، دانشکدگان صنعت ساختمان، دانشکدگان ساخت و تولید قطعات صنعتی، دانشکدگان حمل ونقل و  نفت و انرژ
ی های همگرا و کوانتومی جایگزین  ی، هوش مصنوعی و دانشکدگان علوم و فناور لجستیک، دانشکدگان فضای مجاز
ی خاطرنشـــان کرد: »هر یک از دانشـــکدگان جدید شـــامل گروه هایی با  ســـاختار دانشـــکده های فعلی خواهند شـــد.« و
کید کرد: »وجود ظرفیت های  کبری تا رشـــته ها و اعضای هیات علمی از گروه های مختلف قدیمی خواهند بود.« علی ا
ی و هوش مصنوعی در اســـتان خراســـان رضوی و خصوصا شـــهر مقدس  گـــون علمـــی و صنعتـــی در حوزه های انرژ گونا
مشهد نشان می دهد تاسیس این دو دانشکدگان موضوعی می تواند منجر به موفقیت های خوبی در این زمینه شود.« 
ی دانشـــگاه آزاد تشـــریح کرد: »دانشـــجویان امانت هایی در دست ما هستند که باید  معاون علوم، مهندســـی و کشـــاورز
ی کلاس های  نســـبت به رشـــد علمی آنها احســـاس وظیفه کنیم. بخشـــی از این مســـئولیت پذیری به انضباط در برگزار
دانشـــگاهی و احقاق حقوق دانشجوســـت. نظارت بر روند آموزشـــی و اســـاتید باید به صورت اصولی و دقیق انجام شود 

تا کاستی های موجود رفع شوند.« 

موافقتباراهاندازی۲۶انجمنعلمیدانشجوییدرواحدهایدانشگاه
نوزدهمین جلسه کمیسیون مرکزی انجمن های علمی دانشجویی دانشگاه آزاد با حضور حامد حسن پور رئیس باشگاه 
ی،  ، علوم مهندسی و کشاورز پژوهشـــگران جوان و نخبگان دانشـــگاه آزاد، نمایندگان معاونت های علوم انســـانی و هنر
علوم پزشکی و اعضای کمیسیون با دستورکار استفاده از ظرفیت دانشجویان دکتری به عنوان دستیار مشاور انجمن، 
ایجاد شبکه تخصصی انجمن ها، بررسی یک مورد درخواست تغییر عنوان انجمن علمی دانشجویی و بررسی ۲۶ مورد 
ی  ، علوم پزشکی، فنی مهندسی و کشاورز درخواست تاسیس انجمن علمی دانشجویی در گروه های علوم انسانی و هنر
برگزار شـــد. شـــهاب خاقانی مدیرکل هدایت و توان افزایی دانشـــجویی باشـــگاه پژوهشـــگران جوان و نخبگان دانشگاه 
ی علیرضا  آزاد گفت: »در این جلســـه با درخواســـت تاســـیس انجمن علمی دانشـــجویی علوم اجتماعی با استادمشاور
ی امیرهوشنگ میرکوشش  صنعت خواه در واحد کرمان، انجمن علمی علوم سیاسی و روابط بین الملل با استادمشاور
ی  ی با استادمشاور ی فریبا کیانی هرچگانی در واحد بروجن، حســـابدار در واحد شـــاهرود، روانشناســـی با استادمشـــاور
ی  ، حقوق با استادمشاور ی عادل اصغرپور طلوعی در واحد شبستر زهراسادات رئیسی گاوگانی و حقوق با استادمشاور
ی سیدمحمد رضوی، علوم کامپیوتر با  مسعود مصطفی پورولامدهی در واحد ساوه، علوم قرآن و حدیث با استادمشاور
ی نویدگنجیان در واحد علوم وتحقیقات  ی محســـن رستمی مال خلیفه و مهندسی عمران با استادمشاور استادمشـــاور
ی اظهار کرد: »همچنین در این نشســـت با درخواســـت تاسیس انجمن علمی دانشجویی روانشناسی  موافقت شـــد.« و
ی نیما شهیدی  ی احسان عزیزی و آموزش ابتدایی با استادمشاور ی لاله مقتدی، حقوق با استادمشاور با استادمشاور
ی با  ی در واحد قزوین، پرســـتار ی الهام عطـــار در واحـــد نورآبادممســـنی، تربیت بدنـــی و علـــوم ورزشـــی بـــا استادمشـــاور
ی کتایون بهمن صوفیانی و روانشناسی  ، علوم آزمایشگاهی با استادمشاور ی مینا پارسایی در واحد آزادشهر استادمشاور
یه در واحد علوم پزشـــکی تبریز موافقت شـــد.« مدیرکل هدایت و توان افزایی  ی نســـترن منصور بالینی با استادمشـــاور
ی فائزه  دانشـــجویی باشـــگاه پژوهشگران جوان و نخبگان دانشگاه آزاد افزود: »همچنین انجمن پزشکی با استادمشاور
ی حامد فرهمند و مهندسی پزشکی  ی، مکانیک با استادمشـــاور ی افسون مهدو ی با استادمشـــاور ارشـــادی، شهرســـاز
ی مهسامهرآرام در  ی با استادمشاور ی فرزاد ســـلطانی نژاد در واحد شـــهید حاج قاســـم ســـلیمانی، معمار با استادمشـــاور
ی  ی راضیه طاهری در واحد داریون، مهندســـی عمران با استادمشـــاور ، کامپیوتـــر بـــا استادمشـــاور واحـــد خمینی شـــهر
ی رابعه ایزدی در واحد آیت الله آملی و مهندسی پزشـــکی  ی با استادمشـــاور بابـــک مالیـــدره در واحـــد بابل، میکروبیولوژ
ی فرزانه عبدالملکی در واحد  ی شـــبنم حســـینی در واحد آیت الله آملی، صنایع غذایی با استادمشـــاور با استادمشـــاور
قزوین فعالیت خود را آغاز کردند.« گفتنی اســـت در این نشســـت با درخواســـت تغییر عنوان انجمن مدیریت صنعتی 

به انجمن مدیریت موافقت شد. 
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ی کرده و  امـــروزه آمـــوزش عالـــی از شـــکل و شـــمایل قبلـــی خـــود پوســـت انداز
همه گیری کرونا هم بهانه ای شد تا این تحولات با سرعت بیشتری دنبال شود؛ 
ی که شاید سرعت تغییر و تحول در نظام آموزش عالی نسبت به استفاده  به طور
ی  ی های روز دنیا 10 سال جلوتر افتاد و با سرعت هم درحال پیش    رو از فناور
است. شاید تا پیش از کرونا کسی تصور نمی کرد تا این اندازه دانشگاه ها نسبت 
به پذیرش پلتفرم های آنلاین و آموزش های از راه دور انعطاف از خود نشان دهند 
اما همه گیری این ویروس باعث شـــد این فرآیند با ســـرعت بیشـــتری طی شود. 
ظهور هوش مصنوعی در سال های اخیر و توسعه چندبرابری آن، این فرآیند را 
تسریع کرد. اما آمارها حکایت از آن دارد که به رغم شناختی که جهان نسبت 
ی نوظهـــور پیدا کرده، پذیرش بالایی نســـبت به آن در حوزه های  بـــه ایـــن فناور
مختلفی چون دانشگاه ها و آموزش عالی وجود ندارد. هوش مصنوعی در آموزش 
عالی به عنوان یکی از برجسته ترین پیشرفته ها در زمینه آموزش عالی شناخته 
ی برای اهداف آموزشی به طور مداوم درحال  می شود. پذیرش و کاربرد این فناور
افزایـــش اســـت. هوش مصنوعی به طور خـــاص توجه مدیران آموزش عالی را به 
خود جلب کرده اســـت که قصد و نیت احتمالی آنها کاهش نابرابری و ایجاد 
فرصت های طلایی برای یادگیری و حمایت از هر دانشجو برای کسب دانش 
اســـت. انتظـــار می رود پذیرش هـــوش مصنوعی در ســـال های پیش رو روندی 
افزایشـــی داشـــته باشد و درنتیجه دانشگاه ها و ســـایر موسسات آموزش عالی 
ی در بخش آموزش، منابع و زیرســـاخت های موردنیاز برای  را به ســـرمایه گذار
پشتیبانی از سیستم های مبتنی بر هوش مصنوعی سوق می دهد. برخی آمارها 
ی هوش مصنوعی بین سال های ۲0۲1  کی از آن اســـت که اســـتفاده از فناور حا
تا ۲0۲7 با افزایش 40 درصدی روبه رو خواهد شـــد و این رشـــد قابل توجه بر این 
کید می کند که موسسات آموزش عالی و دانشگاه ها باید برنامه مدونی  نکته تا

ی هوش مصنوعی  ی نوظهور ی و پذیرش اســـتفاده فناور را برای یکپارچه ســـاز
در دســـتور کار خود قر ار دهند. گزارش جدیدی که به تازگی از ســـوی ســـایت 
ی آموزش عالی منتشـــر شده  Ellucian، به عنوان ارائه دهنده راه حل های فناور
نشـــان می دهد که به رغم مزایای شناخته شـــده هوش مصنوعی و کاربردهایی 
که می تواند در حوزه های مختلف داشـــته باشـــد اما اســـتفاده از آن در آموزش 
عالی آن طور که باید گســـترده نشـــده است. نظرسنجی جامعه که از 1140 مدیر 
آموزش عالی آمریکا از 7۶8 موسســـه انجام شـــده، فرصت قابل توجهی را نشان 
داده و شکاف بین دانسته های این مدیران از هوش مصنوعی و گزارش واقعی از 
ی نوظهور توسط افراد و مدیران آموزش عالی را برجسته می کند.  کاربرد این فناور

   تمایل70درصدیبههوشمصنوعی
به گزارش aithority، یافته های به دست آمده به بررسی و تمرکز روی قابلیت های 
کشف نشده فناوری هوش مصنوعی در آموزش عالی اشاره می کند؛ درحالی که 
شـــکاف واضحی میان درک و شـــناخت از هوش مصنوعی و کاربرد واقعی از 
ی در دنیای امروز وجود دارد بیش از 70 درصد از شرکت کنندگان در  این فناور
این نظرسنجی از هوش مصنوعی به عنوان یکی از علاقه مندی های خود یاد 
ی هوش  ی فناور کرده اند. این امر نشان می دهد که آینده امیدبخشی پیش رو
مصنوعی و افزایش کارایی آن، همگام با پیشرفت های فناورانه و حمایت بهتر 
از دانشجویان و نتایج آن وجود دارد. آمارها حکایت از آن دارد که باید نقشی 
ی هوش مصنوعی ایفا  ی های موجود به فناور را در تسهیل این انتقال از فناور
ی های هوش  کرد و به موسسات کمک کرد تا فرآیند پذیرش و استفاده از فناور

مصنوعی را برای افزایش اثربخشی طی کنند. 

   کمترازیکسوماستادانازهوشمصنوعیاستفادهمیکنند
یافته های به دســـت آمده در این نظرســـنجی نشان می دهد ۶0 درصد از مدیران 
شرکت کننده در این نظرسنجی مدعی شده اند که موسسات آموزش عالی به طور 

کاربردی از فناوری هوش مصنوعی استفاده می کنند اما به رغم این ادعای بزرگ 
تنها کمتر از یک سوم از استادان دانشگاه ها و موسسات آموزشی در فرآیند کاری 
و آموزشی خود از فناوری هوش مصنوعی بهره می برند و به جرأت می توان گفت 
که هنوز هم این فناوری در حوزه آموزش عالی مهجور مانده و به رغم علاقه مندی 
موجود نسبت به آن، کاربری بالایی در حوزه آموزش ندارد. علاوه بر این، حدود 
نیمی از شرکت کنندگان در این نظرسنجی انتظار دارند که اثرات مثبت هوش 
مصنوعی به گونه ای باشد که حتی دانشجویان هم تجربه لذت بخشی در استفاده 
از این فناوری داشته باشند. دانشجویان می توانند از مسافرت گرفته تا کسب 
نتایج مطلوب تر از این فناوری بهره ببرند. همچنین 48 درصد از شرکت کنندگان 
معتقدند که هنوز از هوش مصنوعی در ظرفیت های شخصی یا حرفه ای خود 
اســـتفاده نکرده اند. در این میان، 30 درصد از کارکنان و اعضای هیات علمی 
کنون به صورت پیشـــرفته یا گسترده از فناوری  دانشـــگاه ها عنوان کرده اند که تا
هوش مصنوعی در تجزیه و تحلیل داده ها و تصمیم گیری مبتنی بر داده استفاده 
کرده اند. در بررسی ها و نظرسنجی هایی که از شرکت کنندگان این طرح صورت 
گرفته مشخص شده که موانع اصلی پذیرش هوش مصنوعی در حوزه آموزش عالی 
موارد مختلفی را دربر می گیرد که شـــامل نگرانی های امنیتی برای داده ها، نیاز 
به برنامه های آموزشی هوش مصنوعی و پیامدهای اخلاقی است. به عبارتی از 
آنجایی که بسیاری از نگرانی ها مربوط به استفاده از هوش مصنوعی در حوزه های 
مختلف می شود کارشناسان بر این باورند که بهبود آموزش های اخلاقی و وضع 
قوانینی در ارتباط با این جنبه  هوش مصنوعی در آموزش عالی می تواند میزان 
یادی افزایش  دهد.  پذیرش این فناوری را در آموزش عالی و دانشگاه ها تا حد ز
پژوهش ها و تجزیه و تحلیل های موسسه ای و نیز مشاوره به عنوان سه عملکرد 
تجاری در سراسر آموزش عالی شناسایی شده اند که بیشترین بهره مندی را از 
ادغـــام هـــوش مصنوعی و کاربرد آن در فرآینـــد آموزش عالی می برند. همچنین 
نظرســـنجی ها نشـــان داده اســـت کمتر از یک سوم موسســـات آموزش عالی به 
بحث پیرامون پیامدهای اخلاقی هوش مصنوعی در آموزش عالی پرداخته اند. 

خبر 

در نشست »آخرین تحولات طوفان  الاقصی و چشم انداز آن« مطرح شد 
مقاومتفلسطینمهمترینستونهایرژیمصهیونیستیرادرهمشکست

نشســـت »آخریـــن تحـــولات طوفان الاقصی و چشـــم انـــداز آن«  با حضور 
ســـید رضا صدرالحســـینی، کارشـــناس مطالعـــات منطقـــه، مســـئولان، 
ی تشکل مجمع  استادان، دانشجویان و کارکنان و با مشارکت و همکار
اسلامی دانشجویان واحد تهران غرب در سالن اجتماعات این دانشگاه 
برگزار شد. حسن غنیمتی، معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه تهران 
غرب در ابتدای این نشســـت گفت: »کشـــتار بی رحمانه و ظلم به مردم 
یم صهیونیســـتی  مظلـــوم فلســـطین بـــار دیگر نقاب از رخســـار ننگین رژ
ی در ادامـــه عنوان داشـــت که مســـاله آرامـــش به کل جهان  برکشـــید.« و
به ویژه کشـــور های اســـلامی برنمی گردد مگر با آزادی قدس شـــریف که 

ی دیرینه امت اسلامی است. آرزو
ســـیدرضا صدرالحســـینی با بیان اینکه امروز موضوع رســـانه ها چرایی 
عملیات محور مقاومت و نظامیان فلسطین است، اظهار کرد: »کسانی 
یخ جنگ آشـــنا باشـــند، می دانند می توانیم این عملیات ها را با  که با تار
عملیات نرماندی مقایسه کنیم و یک عملیات کوچک توسط یک جریان  

محدود نبوده اســـت.« کارشـــناس ارشد مســـائل غرب آسیا تصریح کرد: 
»مجموعه مقاومت فلسطین که در این عملیات وارد شد و تقریبا همه 
تـــوان مقاومـــت فلســـطین هم بوده نزدیک به یک بیســـتم توان حزب الله را 
یم صهیونیستی را درهم  داشت و توانست مهم ترین ستون های فقرات رژ
ی عملیات طوفان القصی را عملیاتی ترکیبی و کلاســـیک و  بشـــکند.« و
همچنین عملیاتی با تاثیرات بین المللی دانست و  اظهار کرد: »حمله 
نیروهـــای حمـــاس عملیات یک دفعه ای نبوده و باید به این نکته توجه 
داشته باشیم که اتفاقی که افتاد حداقل یک سال برای آن کار شده بود 
و تعداد قابل توجهی رزمایش صورت گرفته بود و عملیاتی کاملا ترکیبی 

و کلاسیک بوده است.«
صدرالحســـینی علـــت اصلـــی این عملیـــات را ادامه حیات فلســـطین 
کنش به  کنشـــی بـــود، وا خوانـــد و گفـــت: »این عملیات یک عملیات وا
یم غاصب و اشغالگر اسرائیل  75 سال  استمرار ظلم و نسل کشی که رژ
به ســـرزمین فلســـطین تحمیل کرده اســـت، صبر نظامیان این کشـــور و 

رزمندگان مقاومت را به نهایت خود رساند.« کارشناس مطالعات منطقه 
یم صهیونیســـتی از امکانات و  در ادامـــه بـــا بیان ایـــن مطلب که ارتش رژ
تجهیزات پیشـــرفته ای برخوردار اســـت ولی ضربات غیر قابل ترمیمی بر 
گونی  پیکر آن وارد شـــده اســـت گفت: »کتاب های فراوان و مطالب گونا
یم صهیونیســـتی نوشـــته و گفته  در ارتباط با شکســـت ناپذیری ارتش رژ
یم  شـــده ولی ضرباتی که به واســـطه این عملیات بر ستون فقرات این رژ
وارد شـــده قابـــل ترمیـــم نیســـت و اعتماد عمومی نســـبت بـــه آن کاهش 

چشمگیری پیدا کرده است.«
ی در پایان سخنان خود به نقش موثر رسانه های مقاومت اشاره و عنوان  و
کـــرد: »بـــرای اولین بار ایـــن اتفاق افتاد که همراه رزمنده مقاومت دوربین 
بود که توانســـت بخش حقیقی اقدامات انجام شـــده را کاملا به ســـمع و 
نظر مردم برســـاند و این موضوع بســـیار مهمی است که عملیات طوفان 
یادی نسبت به  الاقصی توانســـته اســـت اجماع جهان اسلام را تا حدود ز

یم صهیونیستی تامین کند.« ادوار گذشته علیه رژ
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کتبر   دنیای پسا 7 ا
چه شکلی است؟


